
 

 

 

Nørholm og Omegns Borgerforening 

Bestyrelsesmøde d. 3. juni kl. 16.30 

 

Mødedeltagere:  

Jens Kruhøffer (JK), Signe Krogh (SK), Finn Thoft Jensen (FTJ) og Flemming Midtgaard (FM)  

 

Afbud: Kaspar Bonde Eriksens (KBE) 

 

Referat 

 

Bosætningsgruppen 
FM fik til opgave at beskrive processen om det der er aftalt tidligere i bosætningsgruppen og på 
bestyrelsesmøder. Det er dette der danner grundlag for det der kommer til at ske fremadrettet. 
JK orienterer medlemmerne i bosætningsgruppen herom. 
 
Fra bosætningsgruppens seneste møde d. 30.04.2024 
Vi kontakter nu kommunen med henblik på at finde en moderator, som kan styre processen på et 
borgermøde. Umiddelbart derefter fastsættes en dato. 
Borgermødet skal understøtte at vi ønsker at fremme bosættelser i Nørholm med prioritering af 
børnefamilier i forhold til boligtyper, evt. suppleret med andre boligtyper. (Teksten citeret fra referat af 
bosætningsgruppens møde med Aalborg Kommune d. 7. december 2023.) 
Mødeindhold præciseres i samarbejde med moderator. 
 
Svar på vores henvendelse fra Aalborg Kommunes landdistriktsafdeling. Mail fra Jane Tange Mathiasen 
fra 16. maj 2024. 
Jeg forstår det sådan, at I i første omgang kun vil søge midler til at få en proceskonsulent til at hjælpe jer 
med at afvikle et borgermøde, hvor der kan informeres om de konkrete muligheder for boligudvikling, og 
opstartes en drøftelse i byen om, hvilken type boligudvikling, der er ønsker om?  
Og at en egentlig proces omkring skitsering af muligheder for forskellige arealer og boligtyper kommer 
efterfølgende. 
  
Hvis det er rigtigt forstået, vil jeg anbefale, at I søger Landdistriktspuljen op til 10.000 kr. til udgifter I måtte 
have til honorarer til facilitator/proceskonsulent/oplægsholder ved afvikling af det første borgermøde. 
Det vil gøre det muligt at få en hurtig bevilling, og dermed kunne komme til at afvikle mødet inden eller lige 
efter sommerferien. 
  
Jeg deltager gerne, og kan også, hvis I ønsker det, bidrage til at faciliteter en workshop, hvis I ønsker det. 
  
Jeg vil også anbefale, at I inviterer By- og Land med til dette møde til at stå for orienteringen om de 
konkrete muligheder. (Jeg vil gerne formidle invitationen, hvis I ønsker det) På den måde er vi sikre på, at 
der ikke kommer misforståelser ind, og at deltagerne kan få svar på deres helt konkrete spørgsmål fra 
begyndelsen. 
Det tror jeg vil give et godt afsæt for den videre dialog. 
  
Derudover tror jeg også, det måske kan være godt med et oplæg fra en, som kan løfte blikket lidt i forhold til 
at tænke langsigtet by/befolkningsudvikling, frem for meget hurtigt at begynde at diskutere konkrete 
placeringer, typer boliger osv. 
Her vil jeg godt lige lægge hovedet lidt i blød i forhold til at komme med forslag til en oplægsholder. 
  
Og endelig tager jeg også gerne et møde – inden for den nærmeste tid – om planlægningen af 
arrangementet, der er interesse for det. 



 

 
 
 
 
 
 
 
Børgerforeningens henvendelse til konsulentfirma 
Tak for en god snak i går om det kommende borgermøde i Nørholm. 
Vi ønsker hjælp til oplæg på borgermødet og til at faciliteter mødet.  
Vi talte også om et formøde og et eventuelt opfølgningsmøde. 
 
Nu er jeg i gang med at søge tilskud i Aalborg Kommune til jeres honorar. Derfor har jeg brug for et løst 
overslag på hvad vi kan forvente at skulle betale. 
Hvis vi forudsætter følgende: 
Formøde af 2 timers varighed 
Borgermøde med oplæg og styring af max. 3 timers varighed 
Opfølgende borgermøde af max. 2 timers varighed 
 
Alternativt en oplysning om jeres timepris på henholdsvis oplægsholder og proceskonsulent. 
 
Vi er naturligvis indstillet på at betale hvad det koster, men da vi har en begrænset økonomi søger vi om 
tilskud i Aalborg Kommunes Landdistriktspulje. 
 
Jeg håber du kan give mig noget brugbart til ansøgningen. 
 
Svar fra konsulentfirma med tilbud 
Jeg har som aftalt lavet et tilbud på afholdelse af borgermøde og facilitering af dette. Tilbuddet omfatter 
afholdelse af borgermøde, plancher/oplæg samt opsamling. 
 
1 | Forberedelse og formøde – 9.000 kr. ex. moms. 
Inden borgermødet afholder et møde for at få det fulde overblik over ønsker og udfordringer. Efterfølgende 
udarbejdes et oplæg/plancher. Dette sendes til godkendelse og tilrettes efterfølgende forud for 
borgermødet. 
 
2 | Borgermøde – Hvor skal vi bygge? – 4.500 kr. ex. moms. 
Borgermødet – vi afholder i tæt samarbejde med jer. Selv indholdet af borgermødet afklares på formødet. 
På mødet faciliterer vi aftenen og bidrager til dialogen omkring udviklingen af Nørholm. 
 
Der er forslag om at inddrage en eksterne til at holde et oplæg vedr. landsbyernes fremtid. Honoraret til 
hertil er ikke medregnet i dette tilbud. Vi er i gang med at skabe kontakt til en vi tænker kan være 
interessant, navn og evt. honorar hertil medbringes til første møde. 
Borgermødet starter med et inspirationsoplæg, Det efterfølgende program drøftes til formødet, når vi har et 
ordentlig overblik over jeres ønsker til output på mødet. 
 
3 | Opsamling og teamsmøde – 3.600 kr. ex. moms. 
Efter borgermødet udarbejdes der en opsamling, hvor centrale pointer fra aftenen fremgår, samt arealer 
som indgår som en del af udviklingen af Nørholm. 
 
Pris 
Ovenstående arbejde tilbydes udført for en samlet pris på 17.100 kr. ex. moms og udlæg til print og kørsel. 
Timerne er beregnet med en timepris på 900 kr. ex. moms. 
Jeg håber, at ovenstående lever op til dine/jeres forventninger og ser frem til en god dialog og samarbejde. 
 
Med venlig hilsen 
 
Gitte Christensen 
By- og landskabsarkitekt 
 



 

 
 
 
 
Dette er status dags dato på den proces vi har sat i gang og vi beslutter på denne baggrund at FM 
undersøger muligheden for en dato til et formøde. 
 
 

Formøde og Borgermøde 
Formøde med deltagelse af 1 til 2 personer fra bosætningsgruppen. Afholdes helst i juni måned og 
borgermøde helst i august. 
Tilbud fra konsulentfirma accepters. Fm vil forsøg at få oplægsholderens honorar ind under tilbuddets 
ramme på 17.100 kr. + moms. 
FM undersøger muligheden for at afholde formøde i juni. 
 

Shelter på Bavnshøj 
Desværre er der i realiteten ikke nogen gruppe som har påtaget sig ansvaret for vedligeholdelse og drift af 
shelteren. 
Vi satser på at der ikke opstår problemer i år og vi vil forsøge at få danne en gruppe på 2 – 3 personer på 
næste generalforsamling. 
 

Vedr. dagsorden til kommende møder. 
Der skal være en dagsorden, ikke nødvendigvis med samme faste punkter, men dog med forudbestemte 
emner og punkter. 
Punkter til dagsordenen sendes til sekretæren senest 3 dage inden mødet. 
 
 

Næste møde 
JK indkalder til næste møde. 
 
 
Referent  
Flemming Midtgaard 
 
 
 
 
 
 
  
 


